
Kácení bříz na Zauličí 

Kácení bříz na ulici Zauličí bylo dlouho řešeným tématem vedení minulého a také současného. 

Všichni se ptali, proč by alej měla být kácena. Na první pohled zdravé stromy, které nikomu a 

ničemu nevadí. 

Jenže ty stromy, tak dalece zdravé nebyly. Sami jste jistě nejednou viděli větve spadlé na zemi. 

Stromy měly díky předchozím nevhodným zásahům poškozený kořenový systém a díky tomu se 

snižovala stabilita stromů, větve prosychaly a padaly, na stromech se objevovaly dřevokazné 

houby. To byl primární důvod toho, proč břízy již nejsou na svém místě. 

Souhlasím, že stromy a zeleň musíme co nejvíce chránit a starat se o to, abychom je měli i 

v centrech měst. Nicméně jsou chvíle, kdy stromy musí ustoupit pro zachování bezpečí, a v tomto 

případě jsme museli předejít rizikům ublížení na zdraví případně pak na majetku. Neustále se 

zvyšující intenzity větrů by mohly zapříčinit pád bříz, v lepším případě poškodit vůz v tom horším 

zranit někoho kdo tímto místem bude procházet, dítě do školy, občané na zastávku hromadné 

dopravy, jiní na procházku.  

V tom, že je tohle rozhodnutí nevyhnutelné nás utvrdil zpracovaný Pasport zeleně, který si město 

nechalo zpracovat nezávislou společností a stálo jej v loňském roce cca 325 000 Kč. Pasportem lze 

rozumět evidenci stromů v mapovém podkladu, který obsahuje informace o stromech, jako jsou 

například výšky stromů, obvody kmenů, druh a rod stromů, stáří, zdravotní stav, návrhy 

pěstebních opatření a další. 

  

  



 

  

Kácení bříz komentují občané nelibě. Ano, můžeme mít mnoho názorů na situaci, můžeme je 

ventilovat na sociálních sítích a v ulicích. Ale fakt o stavu je dán a zodpovědnost nese město. 


